
Vandløbslavet for Nedre Tude Å og Vårby Å 

 

Referat af generalforsamling 

 

 

Dato: 09-06-2021 kl. 18.00 

 

Sted: Kelstrup Forsamlingshus 

 

Dagsorden for generalforsamlingen: 

• Velkomst, orientering og valg af dirigent 

• Valg af referent og stemmetællere 

• Bestyrelsens beretning 

• Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 

• Indkommende forslag 

• Forelæggelse af budget og fastsættelse af kontingent 

• Valg af 2 medlemmer til bestyrelsen (ulige år): Lisbeth Rasmussen, Ulrik Kristiansen, som begge 
genopstiller 

• Valg af 2 suppleanter: På valg er Michal Andersen og Peter Beck  

• Valg af revisorer: På valg er Palle Lindholm Christiansen og Kjeld Olesen 

• Eventuelt 

 

 

Efter fællesspisningen og inden generalforsamlingen holdt formand for Danske Vandløb Helge 

Danneskiold- Samsø  et indlæg  om erfaringerne fra vandløbslavene andre steder i landet. Indlægget i 

sin helhed vil være at finde på ålavets hjemmeside. 

 

1. Velkomst, orientering og valg af dirigent: 

Efter velkomsten blev Kaj Madsen valgt som dirigent. 

Kaj indledte med at erklære generalforsamlingen lovlig indkaldt jf. vedtægterne. 

24 medlemmer deltog i generalforsamlingen.Udover medlemmerne deltog vandløbsmedarbejder 

Henrik Poulsen fra Slagelse Kommune i første del af mødet. 

  

2. Valg af referent og stemmetællere: 

Ulrik Kristensen blev valgt som referent. 

Leif Frimand og Poul Nielsen blev valgt til stemmetællere. 

 

3. Bestyrelsens beretning: 

Kaj Jespersen forelagde bestyrelsens beretning. Beretningen i den fulde længde er vedhæftet 

referatet. Herefter fulgte de fremmødtes kommentarer til beretningen. 

 

Jimmy Larsen: Bemærkning og fustration vedr. den forventede højere vandstandsstigning i Tude Å-

dals projektet. Kaj Jespersen refererede til vores tidligere vurderinger med hydrolog Jacob Gudbjerg. 

Hvis de ændrede forudsætninger vil blive videreført om højere vandstand vil ålavet  tage rådgiver til 

hjælp. 

Bjarne Nielsen: - spørgsmål vedr. reservoirets størrelsen på det oversvømmede feddet på  1,9 mill 

kbm vand, 

Den nye sluse skal være tvangsstyret for at sikre gennemgang for fisk, d.v.s. ar der vil hele tiden 

være gennemløb, dog ikke ved evt. stormflods situationer. 

 

Lisbeth Rasmussen:  Hvordan vil tvangsstyringen fungere (der skal være en difference på 20 cm 

inden den fungere)? – Bør afklares i følgegruppen. 

 

Henrik Poulsen: - tak til ålavet for samarbejdet med kommunen, samtidig opfordres medlemmerne til 

at melde uregelmæssigheder ind. 

 



Jimmy Larsen:- er selv lystfisker, men fanger ingen fisk, hvad er årsagen? 

 

Lisbeth Rasmussen: - Hvordan er politikken vedr. fredede områder, når områderne gentagne gange 

oversvømmes? 

 

Knud Hansen: Der opmåles for hver 100 meter. Han opfordrede medlemmerne til at indberette, hvis 

der konstateres uregelmæssigheder i og omkring åerne. 

 

Beretningen blev efterfølgende godkendt. 

 

4. Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse: 

Knud Hansen forelagde det reviderede regnskab, der for 2020 udviste et negativt resultat for året på  

kr.987,13 med 39 medlemmer. Underskuddet tages af egenkapitalen. 

. 

Regnskabet blev godkendt. 

           

5. Indkomne forslag: 

Der var ingen indkomne forslag. 

 

6. Forelæggelse af budget og fastsættelse af kontingent: 

Budgettet for 2021 blev ligeledes gennemgået, her er budgetteret med et underskud på kr. 4.100 

Kontingentsatsen for det kommende år bibeholdes til kr. 300,00 for erhvervsdrivende og kr. 100,00 

for private. 

Budgettet er hermed godkendt. 

 

7. Valg af 2 medlemmer til bestyrelsen, samt 2 suppleanter: 

Lisbeth Lakonen og Ulrik Kristensen var jf. vedtægterne på valg. Alle blev genvalgt. 

Som suppleanter blev og Peter Beck valgt som 1. suppleant og  Bent Rosing 

valgt som 2. suppleant. Begge valgt uden modkandidater. 

 

8. Valg af revisorer: 

Palle Lindholm Christiansen og Kjeld Olesen blev begge genvalgt som revisorer. 

 

9. Eventuelt: 

Helge Daneskiold-Samsøe kom med forslag at evt nyetablerede sluse ændres til pumpestation.. 

 

Afslutningsvis takkede Kaj Jespersen Kaj Madsen for varetagelse af dirigenthvervet samt for en pæn 

tilslutning fra medlemmernes side ved  generalforsamling.  

 

 

 

09-06-2021/Ulrik Kristensen  


